

Title (en)

High output signal light, especially for motor vehicles.

Title (de)

Hochleistungsleuchte, insbesondere für Kraftfahrzeuge.

Title (fr)

Feu de signalisation économique à haut rendement, notamment pour véhicule automobile.

Publication

EP 0290347 A2 19881109 (FR)

Application

EP 88401103 A 19880505

Priority

- FR 8706497 A 19870507
- FR 8800260 A 19880112

Abstract (en)

[origin: US4859043A] A motor vehicle signal lamp of the type comprising a light source (12) and deflector means for causing the rays emitted by the source to propagate in a direction which is essentially parallel to a given general emission direction (x-x), wherein the deflector means comprise a first lens (20) which is generally balloon-shaped and disposed around the source and in proximity thereto, and a second lens (30) which is generally in the form of a plate disposed in front of the source (12) and of the first lens (20) and which extends transversely to the general emission direction, wherein the first lens comprises deflector elements (22; 23) for causing the light rays it receives from the source to be deflected at least vertically towards said second lens, and wherein the second lens (20) includes deflector elements (32, 34) for deflecting the light rays it receives from the first lens at least horizontally to a direction which is substantially parallel to said general emission direction (x-x). The invention also provides means on the first lens for distributing light flux so as to cause the distribution of light on the illuminated area to be highly uniform in the direction of its width.

Abstract (fr)

L'invention concerne un feu de signalisation pour véhicule automobile, du type comprenant une source lumineuse (12) et des moyens déviateurs pour amener les rayons émis par la source dans une direction essentiellement parallèle à une direction générale d'émission donnée (x-x). Selon l'invention, les moyens déviateurs comprennent une première lentille (20) en forme générale de ballon disposée autour et à proximité de la source et une seconde lentille (30) en forme générale de plaque disposée en avant de la source (12) et de la première lentille (20) transversalement à la direction générale d'émission, la première lentille comporte des éléments déviateurs (22) pour rabattre au moins verticalement les rayons lumineux reçus de la source, en direction de ladite seconde lentille et la seconde lentille (30) comporte des éléments déviateurs (32) pour rabattre au moins horizontalement les rayons lumineux, reçus de la première lentille, jusqu'à dans une direction essentiellement parallèle à ladite direction générale d'émission (x-x). L'invention prévoit également sur la première lentille des moyens répartiteurs de flux pour donner à la plage éclairante une répartition lumineuse très homogène dans le sens de sa largeur.

IPC 1-7

F21Q 1/00

IPC 8 full level

F21S 8/10 (2006.01); **F21V 5/00** (2006.01); **F21V 5/02** (2006.01); **F21V 5/04** (2006.01); **F21V 9/08** (2006.01); **F21V 13/04** (2006.01)

CPC (source: EP US)

F21S 43/255 (2017.12 - EP US); **F21S 43/26** (2017.12 - EP US); **F21S 43/40** (2017.12 - EP US); **F21V 5/008** (2013.01 - EP US);
F21V 5/045 (2013.01 - EP US)

Cited by

DE4021987A1; AT519863B1; AT519863A4; EP0678703A1; DE9111057U1; CN105074532A; DE102005022979B4; DE102005022979A1;
EP1632710A2; US9874663B2; WO2014139797A1

Designated contracting state (EPC)

DE ES GB IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0290347 A2 19881109; **EP 0290347 A3 19900117**; **EP 0290347 B1 19931006**; DE 3884664 D1 19931111; DE 3884664 T2 19940203;
ES 2047040 T3 19940216; JP S63285802 A 19881122; US 4859043 A 19890822

DOCDB simple family (application)

EP 88401103 A 19880505; DE 3884664 T 19880505; ES 88401103 T 19880505; JP 10927888 A 19880506; US 18722088 A 19880428